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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

پخشنمیکنند
 کاربــری با انتشــار این 
»رسانه های  نوشت:  تصاویر 
معاند ایــن تصاویر رو هرگز 
منتشر نمی کنند چون باید 
القاء کنند که مردم از دین 

روی گردان شدند!«
دردشوناینه

 کاربر دیگری با انتشار این تصاویر نوشت: »اینکه می بینید از درز دیوار علیه 
»ماه محرم« ایراد درمی آورند تمام بهانه  است... می خواهند ماه همجنس بازی 

را در حلقومتان فرو کنند.«
تافتنهگرسخننگفتهباشد...

 کاربری نوشت:»من واقعا خوشــحال میشم که میرحسین ساکت نمونه.
کاش درباره موضوعات دیگه هم حرف بزنه. وگرنه کی می شــد گفت که این 
شخص معتقده جلوی داعش و النصره و امثالهم ایستادن، یعنی دست بردن 
در خواست ملت ها!و کی می شد نشون داد که این شخص، در کنار کثیف ترین 

تکفیری ها قرار داره؟ «
بهشبگید

 کبری آســوپار: »یک نفر به میرحسین موســوی برساند که با توهین به 
مدافعان حرم اهل بیت که هیچ، با کشتن خود اهل بیت و پیروزی ظاهری در 
جنگ هم، ملعونان به گندم ملک ری نرسیدند، تو دیگر خودت را به ریسمان 

ابلیس نیاویز!«
براینابودیاسرائیل

آمادهباشید
 محمــد نصوحی با انتشــار این تصویر 
محســن  شــهید  نوشــت:»وصیت نامه 
حججی:خودتــان را بــرای ظهــور امــام 
زمان)عــج( و جنــگ با کفــار بخصوص 

»اســرائیل« آماده کنید که آن روز خیلی نزدیک اســت..! ۱۸ مرداد سالروز 
شهادت شهید حججی گرامی باد! شادی روح شان صلوات... «

قدرتتحریفرسانهای
 حامد باقری:» متوســط قیمت مواد غذایی در مــاه  آوریل در جهان ۳۰ درصد 
بیشــتر از مدت مشابه سال قبل شــده ،حوادث و تغییرات اقلیمی و تحولات نظام 
بین الملل امنیت غذایی رو در جهان به خطر انداخته اما قدرت رسانه رو ببینید انگار 
همه جای دنیا مثل همیشه گل و بلبلِ ولی ایران مثل همیشه قحطی و گرونیه! «

یکفریمازجنگروایتها
 حامد:»  چندوقت پیش امارات یک ماهواره غیربومی رو با ماهواره بر خارجی تو 
خاک فرانسه به فضا پرتاب کرد و ۲دقیقه بعد سقوط کرد اما در رسانه ها تیتر زدند 
امارات فضایی شد! در ایران پس از فضایی شدن امید و نور بومی و امروز خیام با 

پرتاب موفق سایوز روسی حرف از استعمار میزنن.یک فریم از جنگ روایت ها. «
ازمامیترسن

 کاربری نوشــت:»اول فکر می کردیم فقط از صنعت هسته ای و موشکی و 
پهپادی ما می ترسن بعدش مشخص شد از مداحی و حتی یه سرود کودکانه 
هم می ترسن اما محرّم نشون داد که دشمنامون حتی از چای و قیمه ما هم 

مثل سگ می ترسن!«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

رئیسکمیتهعلمیکشوریکرونا:

پنجره طلایی واکسیناسیون در یکی دو ماه آینده خیلی مهم است

و »نیوفاندلند اســتان مقامات
کانادا استان شرقیترین لابرادور«،
درمیانبدترینآتشســوزیهایی
کهدربیشازنیمقرنگذشــتهدر
وضعیت شده، مشاهده منطقه این

اضطراریاعلامکردهاند.
به گزارش خبرگزاری ایســنا، نیروهای امدادی محلی در تلاش 

بی وقفه برای مهار آتش سوزی ها هستند.
آتش سوزی های گســترده طی دو هفته گذشته هزاران هکتار از 
جنگل های نیوفاندلند و لابرادور را سوزانده و همچنان خارج از کنترل 

هستند.
یکی از مقامات اعلام کرد کــه وضعیت اضطراری نه برای ایجاد 
وحشت بلکه برای اطمینان از اینکه این استان قادر به مدیریت بهتر 

این حریق جنگلی است، صادر شده است.
گزارش ها حاکی اســت که وزش باد نیز موجب گسترش حریق 

جنگلی شده است.
وقوع آتش ســوزی های بــزرگ جنگلی در کانــادای آتلانتیک 
نســبتاً نادر است با این حال گرمای شدید و خشکی هوای تابستان، 
جنگل های آن را در برابر آتش سوزی های عظیم و سریع، آسیب پذیر 

کرده است.
یکی از مقامات امدادی در این زمینه گفت: این حریق در چند روز 

گذشته تشدید و موجب نگرانی ها شده است.
به گزارش روزنامه گاردین، وی افزود: به دلیل وزش شــدید باد و 
رطوبت کم، ما انتظار داریــم که این روند برای چند روز آینده ادامه 

یابد.

اعلاموضعیت
اضطراری

آتشسوزی

کانادا

ســیلناشــیازبارانســیلآسا
پایتخت از»ســئول« دربخشهایــی
باختن کرهجنوبی،دستکمموجبجان
8نفرومختلشدنخدماتدراینشهر

بزرگشد.
به گزارش خبرگزاری فارس، بر اثر ســیل 
ناشــی از باران سیل آســا در بخش هایی از »ســئول« پایتخت کره جنوبی، 

دست کم ۸ نفر جان باختند و ۱۴ نفر دیگر زخمی شدند.
به گزارش وبگاه شــبکه خبری »بی بی سی«، بارش شدید باران شامگاه 
دوشنبه باعث زیر آب رفتن خیابان ها، آبگرفتگی ایستگاه های مترو و خاموشی 

در سراسر شهر و استان های همجوار شد.
آژانس هواشناســی کره اعلام کرد که برخی از مناطق بیشترین میزان 
بارندگی در ۸۰ ســال گذشته را داشته اند. مقامات هواشناسی می گویند که 

بارش باران احتمالا طی چند روز ادامه خواهد داشت.
بر اساس این گزارش، تصاویر منتشر شده سیلاب هایی را نشان می دهد 
که از پله های مترو به پایین ســرازیر می شــوند، خودروهای پارک شــده تا 
شیشه هایشــان زیر آب رفته و مردمی که در آب رســیده تا زانو از خیابان ها 

عبور می کنند. 
رئیس جمهور کره جنوبی زودتر از صبح سه شنبه از یک آپارتمان آسیب 
دیده در جریان ســیل کــه تلفات جان باختن نیز داشــت، بازدید کرد و به 

مقامات دولتی دستور داد تا ساکنان مناطق پرخطر را تخلیه کنند.
در بخش هایی از سئول، شهر بندری »اینچئون« و استان »گیونگگی« در 
اطراف ســئول، بارش باران بیش از ۱۰ سانتی متر در ساعت در دوشنبه شب 
گزارش شد. در همین حال، منطقه دونگجاک سئول بیش از ۱۴۱.۵ میلی متر 
باران در ساعت ثبت کرد که بالاترین میزان از سال ۱۹۴۲، بر اساس گزارش 

اداره هواشناسی کره است.
دســت کم ۱۶۳ نفر در سئول بی خانمان شــده اند و در مدارس و مراکز 
عمومــی پناه گرفته اند. بــارش باران حمل ونقل عمومــی را نیز تحت تاثیر 
قرار داد، زیرا راه آهن های ســیل زده باعث تعلیق خدمات راه آهن در ســئول 

و اینچئون شدند.
اداره هواشناسی کره جنوبی به صدور هشدارهای باران شدید در سراسر 
سئول و کلانشهرهای اطراف ادامه داد و اعلام کرد که انتظار می رود بارش در 

بخش مرکزی کشور دست کم تا چهارشنبه ادامه داشته باشد.

سیلویرانگر
بادستکم8کشته

و۱6۳بیخانمان

کره جنوبی

رئیسکمیتهعلمیکشــوریکرونابابیاناینکه
چندروزاســتکهمیزانمراجعاتبیمارانکرونابه
مراکزدرمانی،روندکاهشیداردگفت:پنجرهطلایی
واکسیناسیوندریکیدوماهآیندهخیلیمهماست.
ســعید کریمــی در گفت و گو بــا وبدا، اظهار داشــت: 
خوشبختانه چند روز است که میزان مراجعات بیماران کرونا 
به مراکز درمانی، روند کاهشی دارد و تعداد مراجعان سرپایی 
و بســتری بیمارســتان ها، رو به کاهش است که امیدواریم 
این روند ادامه داشــته باشد و دوباره به سمت روزهای صفر 
کرونایی برویم. کریمی افزود: واکسن های موجود در کاهش 
آمار بستری و مرگ و میر بیماران کووید۱۹ همچنان موثر 
هستند اما به واکسن سازهای داخلی توصیه کرده ایم که تولید 
واکسن بر اساس واریانت و زیرواریانت های غالب کنونی را در 

دستور کار قرار دهند البته در دنیا هم تا جایی که می دانم، 
واکسن های جدید بر اساس زیرسویه BA.5 ساخته نشده 
و واکسن های ساخته شده بر اساس زیرسویه BA.1 است 
و این روند باید همانند ساخت واکسن آنفلوآنزا شود که هر 

سال بر اساس سویه های جدید ساخته می شود.
وی ادامه داد: پنجره طلایی واکسیناســیون در یکی دو 
ماه آینده، خیلی مهم اســت چراکه در ماه های آینده شاهد 
بازگشایی مدارس و راهپیمایی عظیم زائران در ایام اربعین 
حسینی هستیم؛ زائران اربعین حتما واکسیناسیون خود را به 
ویژه اگر ۶ ماه از آخرین تزریق واکسن شان گذشته، تکمیل 
کنند. قبل از کرونا هم در مســافرت ها، برخی بیماری ها به 
همراه مســافران بود اما در شرایط کرونا حتما قبل از سفر 
به ویــژه در ایام اربعین که جمعیت میلیونی در راهپیمایی 

عظیم حضور دارند، واکسن نوبت یادآور تزریق شود.  معاون 
درمان وزارت بهداشت بیان داشت: زائران اربعین حسینی با 
تزریق نوبت یادآور واکسن می توانند با سیستم ایمنی مقاوم 
به مســافرت بروند. تکمیل واکسیناسیون در کودکان گروه 
سنی بالاتر از پنج ســال خیلی مهم است چراکه می توانند 
ناقل بیماری در خانواده باشند. نوبت یادآور واکسن برای گروه 
سنی ۱۲ تا ۱۸ سال و صرفا برای افرادی که ضعف سیستم 
ایمنی و بیماری زمینه ای دارند و یا داروهای سرکوب کننده 
سیســتم ایمنی مصرف می کنند، انجام می شــود اما برای 
جمعیت عموم کمتر از ۱۸ سال، فعلا توصیه ای برای تزریق 

نوبت یادآور نداریم. 
 فوت 49 بیمار کرونایی دیگر

در همیــن حــال مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 

وزارت بهداشــت در اطلاعیه ای در مــورد آخرین وضعیت 
کرونا در کشــور اعلام کرد:» از ۱7 تا ۱۸ مردادماه ۱۴۰۱ و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۳۴۳ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناسایی و ۶۹۵ نفر از 

آنها بستری شدند.
متاســفانه در طول این بــازه زمانی، ۴۹ بیمار مبتلا به 
کووید۱۹ در کشــور جان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری، به ۱۴۲ هزار و ۵۶۴ نفر رســید. 
هزار و ۴۹۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 

مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.
 در حــال حاضــر ۱۳۰ شهرســتان در وضعیت قرمز، 
۱۲۹ شهرســتان در وضعیت نارنجی، ۱۵۴ شهرســتان در 

محسنپورعربوضعیت زرد و ۳۵ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.«
آذر و دی ماه ســال ۱۳۹7 ســیدمحمد بطحایی، رئیس وقت آموزش و 
پرورش در نامه هایی جداگانه به رهبر انقلاب و رئیس سازمان صداوسیما توقف 
تبلیغات موسسات کنکوری را مطالبه کرد. وی همچنین به وزیر صمت گفته 
بود که از نظر وزارت آمــوزش و پرورش تخصیص ارز دولتی و حمایتی برای 
کاغذ کتب کمک درســی هیچ توجیهی ندارد و ارز مربوط صرف تأمین سایر 
اقلام شود. این مطالبه که در راستای برخورد با مافیای کنکور و اضطراب زدایی 
از دانش آموزان و خانواده ها و بازگرداندن شــادی و نشاط به مدارس بود مورد 
توجه رهبر انقلاب قرار گرفت. این خبری بود که بطحایی دی ماه ۱۳۹7 اعلام 
کرد و اظهار داشت: »چندی پیش نامه ای خدمت مقام معظم رهبری نوشتم 
مبنی بر اینکه حجم گسترده تبلیغات کتاب های کمک درسی موجب تخریب 
هدف های تربیتی و پرورشی ما در مدرسه شده است. از محضر ایشان خواستم 
تمهیدی به کار گیرند تا در رسانه ها از جمله رسانه ملی تا آنجا که ممکن است 
این میزان کاهش پیدا کند و پخش تبلیغات با نظر کارشناسی وزارت آموزش 
و پرورش صورت گیرد. ایشان هم پی نوشتی را مرقوم فرمودند و به بخش های 
مختلف دســتور دادند؛ در اولین گام و با همکاری سازمان صداوسیما پخش 
این گونــه تبلیغات ۵۰ درصد کاهش پیدا کرده که این یک قدم بســیار موثر 

است و از همکاری صداوسیما تشکر می کنم.«
پس از ایــن حجم تبلیغات موسســات کنکوری در رســانه ملی به طور 
چشم گیری کاهش پیدا کرد تا جایی که تا مدت ها خبری از موسسات کنکوری 
در تبلیغات نبود. اگر چه پس از مدتی برخی تبلیغات سایر مؤسساتی که اسم 
و رســم کمتری داشتند پخش شد اما هیچ کدام نتوانستند اثرگذاری تبلیغات 
گذشته را داشته باشــند. متاسفانه سایه تبلیغات غول های آموزشی کنکور به 
 اندازه ای بود که در برهه ای برای افزایش نفوذ در دانش آموزان و خانواده ها، این 
مؤسســات تلاش کردند تا با اهدای جوایز خاص به رتبه های تک رقمی کنکور 
موافقت آنها را برای شــرکت در تبلیغات جلب کنند. البته که درباره برخی از 
رتبه های تک رقمــی موثر افتاد و این افراد با دریافــت جوایزی چون خودرو، 
لپ تاپ و... در گفت و گوهایی تبلیغاتی تاکید داشــتند که شرکت در برنامه ها 

و آزمون های فلان مؤسسه موجب قبولی و کسب رتبه تک رقمی شده است!
با این حال پس از سال ۹7 و اقدام هایی که در راستای حذف سایه کنکور 
از ســر آموزش و پرورش و خانواده ها شــد، تا امروز می توان گفت که حجم 

تبلیغات مؤسسات به نام کنکوری نسبت به گذشته کاهش یافته است.
نکته جالــب این که برخی نفــرات برتر و تک رقمی کنکور امســال در 
گفت و گوهای خود با رســانه ها تاکید داشــتند کــه در هیچ کلاس کنکوری 
شــرکت نکرده اند و رمز موفقیت آنها نه شــرکت در این کلاس ها بلکه تلاش 
و درس خواندن بوده اســت موضوعی که می تواند باعث دلگرمی و امیدواری 
خانواده ها و دانش آموزانی که توان تامین هزینه ســنگین و چندین میلیونی 

کلاس های فراگیری فن تست زنی )و البته نه علم آموزی( را ندارند شود.
 اما پس از آنکه اســامی نفرات برتر کنکور سراسری ۱۴۰۱ اعلام شد، بار 
دیگر نام و نشــان برخی از مؤسسات کنکوری در برخی از گفت و گوهایی که 
یکی از رسانه های صداوسیما با رتبه های تک رقمی کنکور داشت به چشم آمد.

خبرگزاری »باشــگاه خبرنگاران جوان« که وابسته به سازمان صداوسیما 
اســت در اقدامی عجیب در مصاحبه با برخی نفرات برتر کنکور حتی اســم 
مؤسســاتی که این افراد اعلام کرده بودند در کلاس ها یا آزمون های آزمایشی 
آنها شــرکت کرده اند را به طور شفاف در متن خبر آورده بود! حال سؤال این 
است که این اقدام یک غفلت در تنظیم خبر بوده است یا یک رپرتاژ تبلیغاتی؟ 
آیا این اقدام در راستای کمک به گسترش عدالت آموزشی و کوتاه شدن دست 

مافیای کنکور است یا خدمات دهی به آنها؟
در شرایطی که نظام و تعلیم و تربیت کشور و شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
ســازمان سنجش و پذیرش و دیگر نهادها و سازمان در تلاش هستند تا سایه 
غول کنکور را از ســر آموزش و پرورش و خانواده ها حذف کنند، پرداختن به 
نام و نشــان مؤسسات کنکوری در شرایط کنونی تنها به نفع کسانی است که 
دســتمزد خود را برای تبلیغات دریافت کرده اند. دو مرحله ای شدن کنکور و 
حذف دروس عمومی از کنکور که طی مدت اخیر اتفاق افتاده اســت برخی 
از اقداماتی اســت که به نظر می رســد ضریب نفوذ مؤسسات کنکوری را در 
کنکور کاهش خواهد داد. حال اگر رســانه رسمی صداوسیما بار دیگر مأمنی 
برای تبلیغات مؤسسات کنکوری آن هم از زبان نفرات برتر کنکور شود بدون 
شک امیدهای از دست رفته این موسسات دوباره زنده می شود و با ترفندهای 
مختلف تلاش خواهند کرد تا شیوه جدید سنجش و پذیرش را مورد تاثیر خود 
قرار دهند. انتظار می رود تا مدیران صداوسیما در ادامه اقدام های گذشته و در 
راستای حفظ آرامش دانش آموزان و خانواده ها تبلیغات موسسات کنکوری را 

ممنوع و حذف کنند.

غفلت رسانه زیرمجموعه صدا و سیما
 در حمایت از تبلیغات موسسات کنکوری

آگهیدعوتمجمععمومیعادی
بهطورفوقالعاده

بدینوسیله به اطلاع سهامداران محترم شرکت تولید مواد غذایی 
کادوس پارس )سهامی خاص( ثبت شــده به شماره 449 و 
شناسه ملی 10720063857 می رســاند براساس مقررات ماده 100 
لایحه اصلاحی قانون تجارت جلســه مجمــع عمومی عادی به طور 
فوق العاده شــرکت راس ســاعت 10 صبح مورخه 1401/05/31 در 
اســتان البرز- شهرســتان فردیس- بخش مرکزی- شهر فردیس- 
شهرک 110- خیابان ســعدی- خیابان گلستان 24 )داود شهبازی( 

پلاک 124 تشکیل خواهد شد.
دستور کار جلسه عبارت است از:

1- استماع گزارش هیئت مدیره و بازرس قانونی شرکت.
2- بررسی و تصویب ترازنامه و حساب سود و زیان سال مال 1400

3- انتخاب اعضای هیئت مدیره.
4- انتخاب بازرسان.

5- تعیین روزنامه کثیرالانتشار برای درج آگهی های شرکت.
6- بررســی و اتخاذ تصمیم در خصوص سایر موارد که در صلاحیت 

مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده می باشد.
هیئتمدیره
شرکتتولیدموادغذاییکادوسپارس

مناقصه گذار: شرکت فولاد خوزستان
شرح مناقصه: بررسی سیستم حفاظت کاتدی و اجرای 

تست های لازم
نوع مناقصه: عمومی دو مرحله ای

مدت زمان: 4 ماه
مهلت اعلام آمادگی: تا پایان وقت اداری روز دوشــنبه 
مورخ 1401/05/31 )با ارسال ایمیل به نشانی زیر( داوطلبان 
 ،pim.ksc.ir شــرکت در مناقصه با مراجعه به وبسایت
ضمن ثبت نام و درج کلیه اطلاعات عمومی و تکمیلی خود، 

مستندات و مدارک لازم خود را پیوست نمایند.
دریافت اســناد مناقصــه )پــس از تائید کمیتــه ارزیابی 
تامین کننــدگان( از تاریــخ 1401/06/09 به مدت دو روز 
در قبال واریز مبلغ 500/000 ریال )غیرقابل اســترداد( به 
صــورت آنلاین از طریــق آدرس pim.ksc.ir )پس از 
ورود به سیستم با نام کاربری و رمز عبور/ منوی مناقصات/ 

عملیات/ خرید اسناد تخصصی(

دریافت الکترونیک فایل اسناد تخصصی مناقصه از طریق 
آدرس pim.ksc.ir پس از ورود به سیستم با نام کاربری 

و رمز عبور/ منوی مناقصات/ عملیات/ اسناد تخصصی(
تاریــخ تحویل پیشــنهادات: روز دوشــنبه مورخ 

1401/06/21
تاریخ گشایش پاکات پیشنهاد قیمت/ فنی: روز 

سه شنبه مورخ 1401/06/22
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 280/000/000 ریال

نوع تضمین: 1( ضمانتنامه معتبر بانکی 2( چک تضمینی 
و یا واریز مبلغ در وجه شــرکت فولاد خوزســتان 3( انجام 

بلوکه مالی از مطالبات شرکت کننده نزد فولاد خوزستان
نشانی شرکت: اهواز- کیلومتر 10 جاده اهواز بندر امام، 
شرکت فولاد خوزستان، مدیریت خرید خدمات و قراردادها

کارشناس: میرحسن دهقان
تلفن: 061-32136413 

MI.DEHGHANI@KSC.IR :ایمیل

»آگهیمناقصهعمومیدومرحلهای
تاولشماره:5۲۴5۱67۱«

نوب

رئیسکلدادگســتریاستانگلستانازتشکیل
پروندهقضاییورسیدگیبهجرایمشبکهبزرگقاچاق

فرآوردههاینفتیدرایناستانخبرداد.
به گزارش خبرگزاری میزان، حیدر آســیابی گفت: یک 
سال پیش کشــف یک محموله سوخت قاچاق در کردکوی، 
دادستانی این شهرستان را به باندی رساند که بررسی ها نشان 
می دهد تاکنون دســت کم ۴۰ میلیون لیتر نفت سفید را از 

مرزهای ایران خارج کرده اند. آسیابی افزود: سرمنشا این باند 
سازمان یافته قاچاق ســوخت در کردکوی دستگیر شد و با 
تاکید دادگستری استان بر بررسی همزمان پرونده های قاچاق 
در تعزیرات و دستگاه قضایی، رسیدگی در دادسرای کردکوی 
هم آغاز شد. وی بیان داشت: دادستانی در روند تحقیقات این 
پرونده به یک باند سازمان یافته و مجموعه ای از شرکت های 
صوری رسید که نفت ســفید دولتی را با عنوان حلال ۴۰۲ 

که یکی از فرآورده های هیدروکربناتی است به خارج از کشور 
صادر می کردند. رئیس کل دادگســتری اســتان گلستان با 
بیان این که تاکنون ۱۱ نفر در اســتان های گلســتان، قم و 
فارس شناســایی و دستگیر شدند، گفت: پرونده این افراد در 
دادسرای کردکوی به اتهام مشارکت در قاچاق سازمان یافته 
سوخت یارانه ای در حال رسیدگی است و با تکمیل تحقیقات، 
احتمال دستگیری افراد بیشــتری وجود دارد. آسیابی ادامه 

داد: با بررسی نحوه صادرات این محموله و با پیگیری دستگاه 
قضایــی، یکی از رویه های صادرات که مبتنی بر خوداظهاری 
افراد بود، تغییر کرد و از این پس لازمه صدور مجوز صادرات 
در گمرکات، ارائه گزارش آنالیز نمونه های محموله ها اســت. 
وی افزود: تخلف اعضای این باند در مدت فعالیت خود دست 
کم ۴۰ میلیون لیتر نفت سفید دولتی است که بیشتر آن را 

به یکی از کشورهای همسایه قاچاق کرده اند.

تشکیل پرونده برای اعضای شبکه قاچاق گسترده فرآورده  های نفتی در استان گلستان

سخنگویفراجا:

مزاحمت سگِ همسایه را به پلیس اطلاع دهید
سخنگویفرماندهیکلانتظامیکشورباتاکیدبر
اینکهبایدمجازاتسگگردانیافزایشیابدتابازدارنده
باشد،گفت:مردممیتوانندمزاحمتسگهمسایهرا

بهپلیساطلاعدهند.
سردار مهدی حاجیان در گفت و گو با خبرگزاری مهر در 
پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه پلیس در چه صورت با سگ 
گردانی برخورد می کند، اظهارداشت: در موضوع سگ گردانی 
آنجایی که موجب رعب و وحشــت مردم شود و مردم از این 
موضوع آسیب ببینند، پلیس به واسطه درخواست های مردمی 

به صحنه ورود کرده و برخورد می کند.
حاجیان افزود: مبنای بســیاری از برخوردهای پلیس با 
مقوله سگ گردانی درخواست های مردمی است؛ مردمی که 

در آپارتمان ها زندگی می کنند از پلیس تقاضا دارند تا با این 
موضوع برخورد کند. وی بیان داشت: پلیس در معابر عمومی 
هم با ســگ گردانی برخورد می کند چرا که عموم مردم حق 
دارند در معابر با آســایش تردد کنند و وجود ســگ ها این 
آسایش را بر هم می زند؛ در این جا پلیس طبق قانون و شرع 

تذکر می دهد.
 ورود سگ ها به پارک ها باعث سلب آسایش مردم می شود

ســخنگوی فراجا با اشاره به اینکه در روزهای اخیر هم 
از طرف برخی مسئولان پلیس اعلام شد که ورود سگ ها به 
پارک ها ممنوع اســت، تأکید کرد: ورود سگ ها به پارک ها را 
مردم بارها از طریق ۱۱۰ به پلیس اعلام کردند و خواســتار 
برخورد با افرادی که سگ را به داخل پارک می آورند، شدند؛ 

چرا که پارک ها محل آســایش افراد هســتند و سگ ها این 
آســایش را بر هم می زنند. حاجیان متذکر شد: لایحه هایی 
در مورد ســگ گردانی به مجلس رفته اســت که باید زودتر 
در رابطه با آن تصمیم گیری شــود و مجازات های ترمیمی 
و بازدارنده جایگزین مجازات های فعلی شود. وی با اشاره به 
اینکه مجازات های فعلی در زمینه ســگ گردانی بازدارندگی 
ندارد، خاطرنشان کرد: مجازات های فعلی باعث نمی شود افراد 
تنبیه شوند. قانونگذار باید به معنای واقعی برای این لایحه و 
مجازات های مربوط به سگ گردانی تعیین تکلیف کند، چرا 

که سگ گردانی باعث رعب و وحشت است.
 حضور سگ در خودرو از دلایل پرتکرار تصادفات رانندگی

ســخنگوی فراجا با اشاره به اینکه یکی از دلایل پرتکرار 

تصادفات رانندگی این بوده که ســگ از داخل ماشین بیرون 
آمده و باعث حواس پرتی راننده شده است، گفت: حضور سگ 
در خودرو جریمه دارد اما رقم این جریمه بسیار پایین است 

و اصلًا بازدارنده نیست.
حاجیان در پاســخ به اینکه اگر افراد از حضور سگ در 
محلی شــکایت داشته باشد، پلیس چگونه مداخله می کند، 
اظهار داشــت: پلیس در صحنه حضور پیدا می کند و ســگ 
و صاحب ســگ را بعد از تشکیل پرونده به کلانتری منتقل 

می کند.
وی خاطرنشــان کرد: مردمی که در آپارتمانشان سگ 
حضور دارد می توانند تحت عنوان سلب آسایش اقدام کنند 

و شکایت خود را نزد پلیس مطرح کنند.

پذیرش که رشتههایی داوطلبان ثبتنام
آنهادرآزمونسراسریمهرماهسال۱۴۰۱تنها
براساسسوابقتحصیلی)معدلکتبیدیپلم(

صورتمیگیرداز۱8مردادآغازشد.
به گزارش خبرگزاری ایرنــا، دفترچه راهنمای 
ثبت نام و جدول کدرشته محل های مربوط به پذیرش 
در رشته های بدون آزمون همزمان با شروع ثبت نام 
در درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور 

قرار گرفت و متقاضیان می توانند بر اساس ضوابط و 
شرایط مندرج دفترچه راهنمای مربوط برای پذیرش 
دانشجو صرفاً بر اساس سوابق تحصیلی )معدل کتبی 
دیپلم( در دانشــگاه ها و موسسات آموزش عالی، به 
درگاه اطلاع رسانی ســازمان سنجش مراجعه کرده 
و نســبت به ثبت نام و تکمیل فرم انتخاب رشــته 
)حداکثر ۱۵۰ کدرشــته( بــه روش اینترنتی، اقدام 

کنند.

مهلت ثبت نــام در این رشــته ها ۲۳ مردادماه 
پایــان می یابد. گفتنی اســت، ثبت نــام پذیرش بر 
اساس ســوابق تحصیلی دانشــگاه آزاد اسلامی نیز 
برای آن دســته از رشته های تحصیلی که در مقاطع 
کارشناسی پیوسته و کاردانی ناپیوسته نیمسال اول 
پذیرش آنها به صورت صرفاً براساس سوابق تحصیلی 
است، از دیروز آغاز شد و تا روز جمعه ۲۸ مرداد ماه 

ادامه خواهد داشت.

آغاز ثبت نام و انتخاب رشته های بدون آزمون کنکور 1401

اســتاندارتهرانبخشــیازمشــکلات
وخســاراتســیلدرتهرانراناشــیاز
ساختوســازهایغیرمجازعنــوانکردواز
قلعوقمع۱۳۰ســاختمانغیرمجازدرحریم

بستررودخانهخبرداد.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری با بیان اینکه 
ساخت وساز غیرمجاز باید به شدت کنترل شود و در 
دولت ســیزدهم روی این موضوع حساسیت جدی 
داشته ایم، گفت: در شهرستان دماوند و بخش رودهن 
چند ماه قبل ۱۳۰ ساختمان غیرمجازی که در حریم 
بستر رودخانه ساخته شــده بود را قلع وقمع کردیم 

و به همین جهت نیز در ســیل اخیر کمترین تلفات 
را در این شهرســتان داشتیم. منصوری درباره مقابله 
و پیشــگیری از وقوع ســیل و آسیب زدن بارش های 
باران بیان داشــت: بخشی از خســاراتی که از سیل 
مشاهده می کنیم ناشــی از غفلت های دستگاه های 
اجرایی در طول سالیان متمادی است. البته این بدان 
معنا نیست که اگر همه تدابیر و تمهیدات را درست 
انجام دهیم، سیل خسارتی نمی زند، زیرا ممکن است 
شدت سیل به حدی باشد که آسیب زننده باشد. وی 
با تأکید بر اینکه باید به هشدارها در مواقع خطر توجه 
شود، افزود: در ســیل اخیر از روزهای قبل رسانه ها 

درباره بارندگی شدید اعلام آماده باش کرده بودند. در 
بعضی از مناطق این توصیه ها را جدی گرفته بودند و 
در برخی از مناطق دیگر کمتر نسبت به این موضوع 
توجه شــده بود و در نتیجه خسارت ها در این نواحی 

بیشتر شده بود.
استاندار تهران با اشاره به پوشش گیاهی به عنوان 
یکی از مهم ترین اصول آبخیزداری گفت: در کشور به 
دلیل محدودیت های منابع، کمتر به مســائل مهمی 
از جمله آبخیزداری و احداث سیل بندها پرداخته ایم 
کــه البته باید به عنوان دولت آنها را در دســتور کار 

قرار دهیم.

قلع  و قمع 1۳0 ساختمان غیرمجاز در حریم بستر رودخانه های استان تهران

مدیــرکلداروومــوادتحتکنترل
سازمانغذاوداروازوروددومینمحموله
دارویبیمارانSMAبهکشورخبرداد.

به گــزارش وبدا، حمیدرضــا اینانلو اظهار 
داشــت: به فاصله یک هفته پــس از ترخیص 
 ،SMA داروی تزریقی اســپینرازا برای بیماران

دومیــن محمولــه داروی این بیمــاران با نام 
ریسدیپلام به عنوان تنها داروی خوراکی برای 
این بیماران ترخیص شــد. اولین محموله های 
وارداتی اسپینرازا ۴۰۰ ویال بود که ۵۰۰ شیشه 
شــربت ریســدیپلام وارداتی نیز با هماهنگی 
معاونت درمان وزارت بهداشت در دسترس این 

بیماران قرار خواهد گرفت. وی خاطرنشان کرد: 
اقدامات لازم به منظــور تامین داروی بیماران 
SMA با دســتور رئیس جمهور و وزیر بهداشت 

در دســتور کار ســازمان غذا و دارو قرار گرفته 
و محموله هــای بعدی نیز به مرور وارد کشــور 

خواهد شد.

دومین محموله داروی بیماران »اسِ.امِ.ایِ« ترخیص شد

کیهانبررسیمیکند

 ادعای بی پایه »فاطمه هاشمی« علیه قانون»جوانی جمعیت« 
نتیجه کم سوادی یا ...؟!

سرویس اجتماعی-
ادعا بیماریهایخاصدرحالی امور رئیسبنیاد
کردهاستکه»بااجراییشدنقانونجوانیجمعیت،
تولدبیمارانتالاســمیافزایشداشته«کهاززمان
ابلاغدســتورالعملاجرایماده۵۳اینقانونبرای
استانداردســازیغربالگریهاکمترازدوماهگذشته

است!
فاطمه هاشمی رفســنجانی رئیس بنیاد غیر دولتی امور 
بیماری های خاص دیروز در مصاحبه با روزنامه »هم میهن« 
مدعی شــده بود که »از زمان اجرایی شــدن قانون جوانی 

جمعیت، تولد بیماران تالاسمی افزایش داشته است«.
درخصوص ارزش علمی و دقت این ادعا که مشــخص 
نیســت بر اســاس کدام بررســی علمی مطرح شده همین 
بس که بدانیم هنوز از زمان ابلاغ دســتورالعمل اجرای ماده 
۵۳ این قانون توســط وزیر بهداشــت برای استاندارد سازی 
غربالگری ها دو ماه نگذشــته اســت و طــی این مدت هیچ 
مداخله ای در فرآیند غربال گری های بارداری نمی تواند منجر 
به افزایش ناهنجاری ها شود. حال چطور ممکن است اجرای 
این دســتورالعمل که اساســاً ربطی هم به بحث تالاسمی 
نــدارد در کمتر از دو ماه باعث افزایش تولد نوزادان مبتلا به 

تالاسمی شده باشد؟! 
قانون »جوانی جمعیت و حمایت از خانواده« که پس از 
هشدارهای مکرر کارشناسان و جمعیت شناسان درخصوص 
تهدید و بحران کاهش جمعیت در کشــور طی دو سه دهه 
آینده و لزوم اتخاذ قوانین و سیاســت های تشــویق کننده و 
تســهیل گر برای افزایش فرزندآوری و اســتفاده مطلوب از 
پنجره طلایی جمعیتی فعلی در مجلس به تصویب رســید، 
۲۴ آبانماه سال گذشته توسط رئیس جمهور برای اجرا ابلاغ 
شــد. حتی اگر خانم هاشمی، اصل ابلاغ کلیات این قانون را 
بدون توجه به گذشــت کمتر از دو ماه از ابلاغ دستورالعمل 
اجرای ماده ۵۳ این قانون برای استاندارد سازی غربالگری ها 
 مــلاک قرار دهد، باید گفت هنــوز از ابلاغ کلیات قانون نیز
۹ ماه نگذشته اســت که بتوان نتایج اثر آن بر روی افزایش 

تولد نوزادان مبتلا به تالاسمی را بررسی کرد!
از ســوی دیگر؛ تنها دســتورالعملی که مرتبط با قانون 
جوانی جمعیت درخصوص بررسی نواقص جنینی در وزارت 
بهداشــت بازنگری شده در مورد ناهنجاری های کروموزومی 
اســت که مشخصا شــامل سه بیماری مشــخص تریزومی 
۱۳،۱۸ و ۲۱ می شــود، اما تالاســمی یکی از انواع نواقص 
ژنتیکی اســت که دستورالعمل اخیر ابلاغی وزارت بهداشت 

بــرای آن تعیین تکلیفی ننموده و روال آن با گذشــته هیچ 
تفاوتی نکرده اســت، و نشــان می دهد این چنین ادعاهایی 

بی پایه و بدون سند و مدرک مطرح شده است. 
نکته مهم اینکه برای تالاســمی غربالگری روتین برای 
همه زنان باردار نداشته و نداریم. فقط قبل از ازدواج غربالگری 
از زوجین می شــود که منعی ندارد؛ روند نیز به این صورت 
اســت که اگر دختر و پسر بر اساس آزمایش پیش از ازدواج 
هر دو تالاسمی مینور داشــتند )یعنی فقط ناقل ژن بالقوه 
تالاسمی باشند( توصیه به عدم ازدواج این دو با هم می شود 
اگر دو فرد مینور اصرار داشــتند که با هم ازدواج کنند آنگاه 
مقرر می شود که در بدو بارداری غربالگری شوند برای کشف 
تالاســمی ماژور چرا که زوج مینــور اگر ازدواج کنند در هر 
بارداری احتمال ۲۵ درصد فرزند آنها مبتلا به تالاسمی ماژور 
می شود، اوایل بارداری جنین این زوج ها تست می شود و در 
صورت تایید تالاسمی ماژور سقط قانونی انجام می شود، این 
روند هیچ تغییری نکرده است و مشخص نیست خانم هاشمی 
بر چه اساســی مدعی تاثیر اجرای قانون جوانی جمعیت بر 

افزایش نوزادان مبتلا به تالاسمی شده است.
چنیــن ادعایی از شــخصی که ســواد بالایــی در این 
خصوص هم نداشته باشد عجیب است چه رسد به فردی که 
سال های سال است حالا یا به لطف علم و توانایی و یا انتساب 
خانوادگی مسئول یک بنیاد مربوط به بیماران خاص است! 

  ماده ۵۳ قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
برای حفظ سلامت مادر و جنین 

موضوع غربالگری های غیر علمــی که در مواقع زیادی 
منجــر به ســقط های غیر ضــروری هم می شــد و گردش 
مالی هنگفت پشــت پرده آن در سال های گذشته با حدود 
یــک میلیون و ۲۰۰ هزار نفری که ســالانه وارد مرحله اول 
غربالگری می شدند، همچنین استرس بی مورد و مضری که 
به مادران باردار وارد می کرد می طلبید که مجلس و دولت و 
وزارت بهداشت برای سر و سامان دادن به آن وارد گود شوند.
بر همین اســاس، مطابــق ماده ۵۳ قانــون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت، بررسی ناهنجاری های کروموزومی 
جنین در مادران باردار، استاندارد سازی و هدفمند می شود تا 
زیر نظر پزشکان متخصص زنان و زایمان، از جنین های سالم 

تا هنگام تولد بیش از گذشته مراقبت شود.
در همین خصــوص، سرپرســت اداره جوانی جمعیت 
و مســئول دبیرخانه قــرارگاه ســلامت و جوانی جمعیت 
وزارت بهداشــت، اواخر فروردین امســال و پیــش از ابلاغ 
این دســتورالعمل گفته بود: در راستای حفظ سلامت مادر 

و جنیــن در مــاده ۵۳ قانون حمایت از خانــواده و جوانی 
جمعیت، نحوه استاندارد ســازی چگونگی تجویز و عملکرد 
پزشکان و اصلاح روش های غربالگری و تشخیصی به خوبی 
مشخص و معین شده است. در این ماده قانون، هدف اصلی 
حفظ ســلامت مادر و جنین اســت؛ به نحوی که با ارجاع 
غیر کارشناسانه و انجام اعمال تهاجمی جان مادر و به ویژه 
جنین به خطر نیفتد. با تصویب این قانون انجام آزمایش ها و 
تصویربرداری های تشخیصی مبتنی بر استانداردهای علمی 
دقیق تر شده و از ایجاد استرس زود هنگام و زیاد به مادر در 

دوران شیرین بارداری جلوگیری می شود.
به گفته صابر جباری، انجام درخواست آزمایش غربالگری 
و تشخیص ناهنجاری جنین نه به اجبار پزشکان بلکه توسط 
یکــی از والدین و البته با تشــخیص پزشــک متخصص، از 
اعمال هزینه اضافی به بسیاری از خانواده های کم برخوردار، 
مستمند و مستضعف جلوگیری می کند، مضافا اینکه حتما 
تشخیص پزشک متخصص در انجام یا عدم انجام آزمایشات 
غربالگری از پزشک سطح یک )پزشک عمومی( عاقلانه تر و 

عالمانه تر است.
وی بیان داشــت: جهت ارزیابی، نظارت و پایش اجرای 
ایــن بند از قانون به منظور حفظ ســلامت مــادر و جنین 
ارزیابی عملکرد پزشکان، آزمایشگاه ها و مراکز تصویر برداری 
و جلوگیری از هرگونه اعمال ســلیقه شخصی، کسب منافع 
مالی بیشــتر، کل فرآیند درخواســت، انجام، ثبت داده های 
آزمایشــگاهی و تصویر برداری در سامانه الکترونیک، ثبت و 
نتیجه آن بر پایه هوشمند سازی، با رعایت اصول محرمانگی 

شفاف خواهد شد.
 هدف چیست؟

به راستی هدف از این اظهارات بی پایه و کوبیدن قانون 
جوانی جمعیت چیســت؟ آیا این مصاحبه در ادامه گزارش 
غیر منطقی چند روز قبل روزنامه اصلاح طلب هم میهن برای 
ترســاندن مردم از هزینه فرزندآوری معنی و مفهوم خاصی 
دارد و به نوعی در شــرایطی که کاهش جمعیت می تواند در 
سال های آینده تبدیل به یک بحران ملی شود، این رسانه و 
یک طیف فکری خاص به جای انجام صحیح رسالت خود در 
پیشگیری از این بحران، هدف دیگری که مطلوب دشمنان 

این کشور است را دنبال می کنند؟
 حمایت از بیماران خاص را نمی بینید؟

رئیس بنیاد امــور بیماری های خاص در همین مصاحبه 
گفته است: »افزایش نجومی قیمت دارو های بیماران ام اس، 
دیالیزی، پیوند کلیه، تالاســمی و سرطان، وضعیت را برای 

این بیماران بســیار بد کرده و طرح جدید دارویار هم دردی 
از آنها دوا نمی کند.«

در این خصوص باید گفت؛ یکی از سیاســت های دولت 
سیزدهم در حوزه سلامت طی این مدت حمایت از بیماران 
خاص بوده اســت به عنوان مثال می تــوان در کنار تصویب 
اساســنامه صندوق بیماری های »خاص و صعب العلاج« به 
اختصاص بودجــه پنج هزار میلیارد تومانــی برای بیماران 
خاص با همکاری مجلس اشــاره کــرد. در همین روزهای 
گذشته نیز در پی دستور رئیس جمهور و با اقدامات سازمان 
غــذا و دارو دو محموله داروی بیماران »اسِ.امِ.ایِ« ترخیص 

شده است. 
با اجرای همین طرح »دارویار« در روزهای اخیر نیز که 
با هدف پیشــگیری از قاچاق دارو و هدر رفت ارز اختصاص 
یافته به دارو عملیاتی شده است، نیز می توان حمایت از همه 
بیماران و حتــی کاهش قیمت برخی اقلام دارویی از جمله 

داروی بیماران خاص در پوشش بیمه را دید.
رئیس  ســازمان غذا و دارو در همین خصوص می گوید: 
با حذف یارانــه از دارو های تولید داخلی که برای تهیه مواد 
اولیه موثره وابســته به ارز ترجیحی بودند قیمتشان واقعی 
شــد و در عوض یارانه دولتی دارو را به انتهای زنجیره یعنی 
بیمه هــا منتقل کردیــم که به دســت مصرف کننده واقعی 
برســانند؛ یعنی هر کســی که دارای یک بیمه پایه باشد و 
با نسخه پزشــک به داروخانه مراجعه کند می تواند از یارانه 

دارو استفاده کند.
بهرام دارایی بــا تاکید بر اینکه مــردم دارو ها را با 
همان قیمت قبل تهیه می کنند افزود: قیمت دارو هیچ 
تفاوتی با قبل که نــدارد هیچ، حتی پرداختی مردم در 
بعضی دارو ها کاهش هم پیدا کرده است مخصوصا برای 
بیماران خــاص و صعب العلاج که کاهــش پرداختی از 
جیب بیمار هم داریم؛ چراکه ما سطح پایه قیمت دارو ها 
که بیمه آنها را پوشش می داد بالاتر هم بردیم دارو هایی 

که بیشتر مصرف می شد.
 شفاف سخن بگویید

 حــالا کــه دولــت اساســنامه صنــدوق بیماری های
»خاص و صعب العلاج« را تصویب و پنج هزار میلیارد تومان 
بــرای هزینه های درمان این بیماران در نظر گرفته اســت، 
زمان مناسبی است که خانم فاطمه هاشمی هم به جای این 
اظهارات، قدری شــفاف تر از مجموعه تحت مدیریت خود با 
همه خدمات انجام شده سخن بگویند. آیا مشکل ساماندهی 

بودجه بنیاد توسط دولت است یا چیز دیگری؟


